
 
Valtuustoaloite 26.11.2020, Keskustan valtuustoryhmä - Valtuustoaloite oppimisen 
tuen tarkastelemiseksi ja kehittämiseksi 
   
510/00.01.02/2020 
 
Khall 07.12.2020 § 364       
     
 Liite: Valtuustoaloite 
  
 Valmistelija hallintojohtaja 
 
 Keskustan valtuustoryhmä on tehnyt valtuustoaloitteen oppimisen 

tuen tarkastelemiseksi ja kehittämiseksi. 
 
Kaupunginjohtajan esitys 
 
 Kaupunginhallitus päättää merkitä aloitteen tietoon saaduksi antaa 

aloitteen opetuslautakunnan valmisteltavaksi. 
Päätös  
 Hyväksyttiin.  
 
  
OTE: Opetuslautakunta, aloitteen tekijät 
 
 
Opeltk 02.03.2021 § 21  
  
 
Ennakkovaikutusten arviointi laadittu: Kyllä [ ] Ei [X ] 
 
Valmistelija  
 Sivistysjohtaja p. 040 3447 311 

 
Esittelijä  
 Sivistysjohtaja Viitakangas Riitta 

 
Päätösesitys Opetuslautakunta antaa aloitteen rehtoreille valmisteltavaksi. Selvityksen 

tulee olla lautakunnan käytettävissä huhtikuun 2021 loppuun mennessä. 
    

 
Päätös  
 Hyväksyttiiin. 
 
 
Opeltk 27.04.2021 § 57  
  
 
Ennakkovaikutusten arviointi laadittu: Kyllä [ ] Ei [x ] 
 
Valmistelija  
 Sivistysjohtaja puh. 040 3447 311 

 
Liitteet: 
Selvitys nykyisen Etu-luokan toiminnasta 



Etu-luokan esite lv. 2021-22 
Yhteistyömalli Etu-luokan ja lastensuojelun välillä 
Etuluokan yhteistyösopimus  
 
Aloitteesta on keskusteltu rehtorien kokouksessa 14.4.2021:  
 
- Toisen Etu-luokan käynnistäminen vaatii tarkempaa selvitystyötä 

eikä aikataulu toiminnan käynnistymiselle syyslukukauden 2021 
alussa ole realistinen (tarve ja vaikuttavuus, kustannusarvio- ja 
talousarviomäärärahat, oppilaat, henkilöstö, tilat).  

 
- Koulujen käytössä oleva opetustuntimäärä pohjautuu paikalliseen 

tuntijakoon.Tuntikehyksen jaossa hyödynnetään laskennallista 
kaavaa, mutta käytettävissä olevan kehyksen määrää kulloinkin 
talousarvion palkkausmäärärahat. Koulu jakaa itse saamansa 
tuntimäärän tarkoituksenmukaisella tavalla. Parempana 
vaihtoehtona sille, että tuntiresurssia jaettaisiin kouluittain 
erillisinä erinä nähtiin, että opettajien palkkamäärärahoja 
voitaisiin nostaa niin, että kaavalla laskettu tuntikehys voitaisiin 
jatkossa jakaa kokonaan. Koulu kohdentaisi tunnit jako-, tuki- tai 
erityisopetukseen. Lv. 2021-22 vähennys oli 28 tuntia, n. 60.000 
€. Samalla todettiin, että tuntijako tulevalle lukuvuodelle tulee 
saada tehtyä, että koulutyön suunnittelussa voidaan edetä.  

 
 
Esittelijä  
 Sivistysjohtaja Viitakangas Riitta 

 
Päätösesitys  
 Opetuslautakunta merkitsee Etu-luokkatoiminnasta saadut 

selvitykset tiedoksi.  
 
Lautakunta päättää, että toisen Etu-luokan perustamista ja  
tuntikehysasiaa valmistellaan edelleen ja päätetään vuoden 2022 
talousarvion laadinnan yhteydessä. 
 

Päätös  
 Yksimielisesti hyväksyttiin. 
 
 
Merk. 
 
 
 
OTE: Keskustan valtuustoryhmä, Esko Kangas 
 
Opeltk 07.09.2021 § 18    
121/00.01.02.01/2021    
 
Ennakkovaikutusten arviointi laadittu: Kyllä [x] Ei [ ] 
 
Valmistelija  
 Sivistysjohtaja p. 040 3447 311 

 



 
Esittelijä  
 Sivistysjohtaja Viitakangas Riitta 

 
Päätösesitys  
 Opetuslautakunta  

 
1. merkitsee laaditun ennakkovaikutusten arvioinnin tiedoksi 
 
2. toteaa toisen etuluokan perustamisen tarpeelliseksi toimenpiteeksi 
alakoulujen ylempien vuosiluokkien tukimuodoksi olemassa olevan 
etuluokan toimintamallin mukaisesti 
 
3. päättää esittää vuoden 2022 talousarvioesityksessään toisen 
etuluokan perustamista syyslukukauden 2022 alusta lukien:  
- henkilöstöresurssina 1 erityisluokanopettaja, 1 
koulunkäynninohjaaja, 0,5 perhetyöntekijä (yhteinen toisen 
etuluokan kanssa) 
- arvioidut kustannukset v. 2022 66.000 € 
 
4. toteaa, että tuntikehyksen jakotapaa ei muuteta. Koulu kohdentaa 
käyttöönsä saaman tuntimääräan parhaaksi katsomallaan tavalla 
opetustunteihin, jako-, tuki- ja erityisopetukseen sekä erityistehtäviin. 
Lukuvuodelle 2021-22 tuntikehystä on lisätty 28 h. 
 
5. toteaa omalta osaltaan valtuustoaloitteen käsitellyksi 
 

Päätös  
 Hyväksyttiin päätösesityksen mukaisesti. 
 
 
Merk. 
 
 
 
OTE: Keskustan valtuustoryhmä, Esko Kangas 
 kaupunginhallitus


